



## FSTA fagnetværksmøde – Ventilation

<b>Dagsorden og referat – møde 11</b>	
<b>Emne:</b> Fagnetværksmøde for ventilation	
<b>Formål:</b>	
<b>Data for mødet:</b> <b>Dato:</b> 07-09-2023 <b>Tid:</b> 9:30-14:00 <b>Sted:</b> Niras, Sortemosevej 19, 3450 Allerød	<b>Referent:</b> Lars Christian de Claville <b>Deltagere:</b> 11 fysisk og 6 online

<b>Tid</b>	<b>Dagsorden</b>	<b>Referat</b>
09:30 10:00	Velkomst	Velkomst af Jan
10:00 10:15	Sidste mødes referat (16-06-2023)	Gennemgået af Lars Christian de Claville
10:15 11:30	<ol style="list-style-type: none"><li>Opdatering af FSTA operationsstue vejledning eller skal FSTA tilslutte sig R3 Nordic vejledning, som er kommende vejledning for de Nordiske lande. Hvilken vej skal FSTA gå?</li><li>Skal der igangsættes andre arbejder under FSTA i den forbindelse?</li><li>Skal der gøres noget for, at der ikke er manglende overløb fra FSTA vejledning til SSI NIR vejledninger?</li></ol>	<ol style="list-style-type: none"><li>1.1. Der blev diskuteret, hvorvidt R3 kan anvendes i et udbudsmateriale. Der argumenteredes for, at formuleringen er "vag". Dette kan sikres i udbudsmaterialet, hvis det beskrives, at vejledningen skal følges.</li><li>1.2. Der blev snakket om fordelene ved at tilslutte sig R3. En af dem er, at flere entreprenører vil kunne byde ind på at kunne bygge OP-stuer, da det er bedre beskrevet, hvordan de skal bygges. Dette kan give billigere OP-stuer.</li><li>1.3. Der blev spurgt ind til, om Jan har forholdt sig til spørgsmålene fra onlinemødet den 24. august. Han har ikke haft mulighed for det endnu. Han forklarede organisationsstrukturen for arbejdet i R3. Der tages d.d. stilling i R3 til, om vejledningen er klar til første udgivelse.</li><li>1.4. Der snakkedes om, hvordan det ser ud i lande uden for Norden. Jan og Flemming fortalte.</li><li>1.5. Hvis vi tilslutter os R3, skal der være fokus på fremtidig drift på de OP-stuer, der bygges efter denne vejledning. Dette er med henblik på, at rummene skal kunne styres og tilpasses efter de behov, der er på stuerne. Altså luftskifte i forhold til personbelastning. Flemming foreslog en tur til OUH for at se deres stuer i slutningen af 2023, hvor stuerne tages i drift.</li></ol>



		<p>1.6. Der opfordredes til at tage stilling til spørgsmålet. Der er stemt om, hvorvidt vi skal tilslutte os. 13 sagde ja til et dansk annex. 1 sagde ja uden forbehold. 1 sagde, at vi skal vente og 0 sagde nej. Det blev dermed vedtaget, at FSTA tilslutter sig R3 med forbehold for et dansk annex.</p> <p>2.1. Der blev drøftet, hvad der kunne være spændende og relevant at arbejde med i netværket. Herunder blandt andet sterilcentraler. Der bliver lavet en gruppe over emner/rum, der kan skrives om:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>- Sterilcentraler (tages muligvis i R3, dette følger Jan op på)</li> <li>- Sterillager (opbevaring og håndtering af steril varer)</li> <li>- GMO-rum</li> <li>- GMP-rum</li> <li>- D&amp;V – vejledning til OP</li> <li>- Procesventilation</li> </ul> <p>3.1 Dette emne blev ikke nået</p>
11:30 12:00	Frokost og networking	
12:00 13:30	<p>1. Status for gruppen: "FSTA drift og vedligeholdelses vejledning for operations stuer og omkring liggende lokaler".</p> <p>2. Beslutnings model; hvor mange skal stemme for, for at FSTA ventilations udvalget kan beslutte noget?</p> <p>3. Etablering af en tidslinje for arbejder og beslutninger, der skal udføres i udvalget.</p> <p>4. Møder. Diskussion om vi kan kombinere online- og personlige møder. For at øge møde frekvensen og hyppigheden af møder.</p> <p>5. Hvad er der sket siden sidst, hos jer hver især, af interesse for gruppen.</p> <p>6. Hvad sker der af spændende ting i de andre FSTA "afdelinger"?</p>	<p>1.1. Dette emne blev ikke nået</p> <p>2.1. Dette emne blev ikke nået</p> <p>3.1. Dette emne blev ikke nået</p> <p>4.1. Dette emne blev ikke nået</p> <p>5.1. Dette emne blev ikke nået</p> <p>6.1. Dette emne blev ikke nået</p>
13:30 13:45	Kommende emner	<p>- Jan sender et link til OneDrive, hvor alle kan arbejde med R3 Nordic vejledningen. Inden næste møde skal folk komme med kommentarer til denne. Fokus skal være på part 2 (OP-stuer).</p>



		<ul style="list-style-type: none"><li>- Stig Nielsen, kort oplæg om "nye" filterklasser</li><li>- Pernille oplæg omkring NIR'en / hygiejnesygeplejerskens arbejde</li><li>- Luftfugtighed og opbevaring af sterile varer</li><li>- Hvilke emner skal vi arbejde med? Se punkt 2.1 i første del (før pausen)</li></ul>
13:45 14:00	Næste møde 01-11-2023 fra 09:30 til 14:00 Administrationsbygning Urban, Hobrovej 42 D. 1 sal, 9000 Aalborg i Infektionshygiejnen (Der er mulighed for gratis parkering ved udlevering af parkeringskort i Sekretariatet)	Onsdag den 1. november 2023, kl. 9:30-14:00, Aalborg Universitetshospital.